

ກອງປະຊຸມສະຫຼຸບຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການປະຈຳໄຕມາດ 6 ເດືອນ
ຂອງໂຄງການຄຸ້ມຄອງການປະມົງແບບມີສ່ວນຮ່ວມຢູ່ເຂດແມ່ນ້ຳຂອງຕອນ

ກາງ(15/6/2016-15/6/2017)

ໂຄງການຄຸ້ມຄອງການປະມົງແບບມີສ່ວນຮ່ວມຢູ່ເຂດແມ່ນ້ຳຂອງຕອນກາງ (ແຂວງບໍລິຄຳໄຊ ແລະ ແຂວງຄຳມ່ວນ) ມີເປົ້າໝາຍປັບປຸງການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນ້ຳຢູ່ເຂດແມ່ນ້ຳຕອນກາງ ໂດຍ ຜ່ານການສ້າງວັງສະຫງວນ ຄັດເລືອກຄະນະຄຸ້ມຄອງວັງສະຫງວນ ແລະ ໜ່ວຍງານກວດກາການ ປະມົງຂັ້ນບ້ານ ພ້ອມທັງສົ່ງເສີມຊີວິດການເປັນຢູ່ພັດທະນາທາງເລືອກໃນການສ້າງລາຍຮັບ ຫຼຸດຜ່ອນ ການທຳລາຍຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດຢູ່ນ້ຳ ແລະ ປູກຈິດສຳນຶກຂອງຊຸມຊົນເພື່ອໃຫ້ມີຄວາມເຂົ້າໃຈ ຫຼາຍຂຶ້ນກ່ຽວກັບຜົນປະໂຫຍດຂອງວັງສະຫງວນ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງການປະມົງ ເຊິ່ງເລີ່ມຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດໂຄງການແຕ່ວັນທີ 15 ທັນວາ ປີ 2016 ເປັນຕົ້ນມາ ເພື່ອເປັນການປຶກສາຫາລື ແລະ ທົບ ທວນຄືນບັນດາຈຸດດີ ຈຸດອ່ອນ ສິ່ງທ້າທາຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄລຍະ 6 ເດືອນຜ່ານມາ ແລະ ວາງ ແຜນສືບຕໍ່ໂຄງການໃນຕໍ່ໜ້າ ວັນທີ 15 ມິຖຸນາ 2017 ກອງທຶນອະນຸຮັກທຳມະຊາດໂລກ ປະຈຳລາວ (WWF) ຈັດກອງປະຊຸມສະຫຼຸບຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການປະຈຳໄຕມາດ 6 ເດືອນ (15/6/2016-15/6/2017) ທີ່ພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແຂວງຄຳມ່ວນ ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ບຸນທອງ ຊາພັກດີ ຮອງຫົວໜ້າກົມລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ທັງ ເປັນປະທານຜູ້ຊີ້ນຳໂຄງການຄຸ້ມຄອງການປະມົງແບບມີສ່ວນຮ່ວມຢູ່ເຂດແມ່ນ້ຳຂອງຕອນກາງມີບັນດາ ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກກົມກ່ຽວຂ້ອງກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແຂວງບໍລິ ຄຳໄຊ ແລະ ແຂວງຄຳມ່ວນ ຜູ້ປະສານງານຈາກອົງການ WWF ປະຈຳລາວ ແລະ ປະເທດໄທ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການດັ່ງກ່າວໄລຍະ 6 ເດືອນຜ່ານມາໄດ້ສຳເລັດການເກັບກຳຂໍ້ມູນ ພື້ນຖານທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ກິດຈະກຳສຳຫຼວດຂໍ້ມູນຄວາມຮູ້ພື້ນຖານ ທັດສະນະຄະຕິ ແລະ ການປະຕິບັດກ່ຽວຂ້ອງກັບການດຳລົງຊີວິດຂອງຊຸມຊົນກ່ຽວກັບການປະມົງ ຢູ່ 19 ບ້ານ ເປົ້າໝາຍ 6 ເມືອງຂອງ 2 ແຂວງຄື:ແຂວງບໍລິຄຳໄຊມີ 9 ບ້ານເປົ້າໝາຍ ມີ 1.847 ຄອບຄົວ ແລະ ແຂວງຄຳມ່ວນມີ 10 ບ້ານເປົ້າໝາຍ ລວມມີ 2.058 ຄອບຄົວ ໄດ້ດຳເນີນການສຳຫຼວດເກັບ ກຳຄວາມອຸດົມສົມບູນຂອງຊີວະນາໆພັນ ຂໍ້ມູນທາງດ້ານຄຸນນະພາບນ້ຳ ໂດຍເລືອກເອົາ 4 ຈຸດຄື:ບ້ານ

ແກ້ງສະດອກ ແລະ ບ້ານບຸງກວາງ ແຂວງບໍລິຄໍາໄຊ ບ້ານຫີນບູນເໜືອ-ໃຕ້ ແລະ ບ້ານນາເມືອງ ແຂວງຄໍາມ່ວນ ພ້ອມທັງຈັດເຝິກອົບຮົມໃຫ້ຊາວປະມົງຂອງບ້ານເປັນຜູ້ບັນທຶກ ແລະ ຕິດຕາມການຫາ ປາ ເຊິ່ງກໍານົດເວລາການຕິດຕາມຫາປາລະດູຝົນລະຫວ່າງເດືອນ ມິຖຸນາ ຫາ ເດືອນສິງຫາ ແລະ ລະດູແລ້ງລະຫວ່າງເດືອນ ທັນວາ ຫາ ເດືອນ ກຸມພາ ຂອງທຸກໆປີ ພ້ອມນັ້ນໄດ້ສໍາພາດຂໍ້ມູນດ້ານ ຊະນິດພັນປາທີ່ໃກ້ຈະສູນພັນ ເພື່ອເປັນຕົວຊີ້ວັດໃນການສ້າງວັງສະຫງວນ ແລະ ຜ່ານການສໍາພາດ ເຫັນດີກໍານົດເອົາ 8 ຊະນິດພັນປາທີ່ເປັນຕົວຊີ້ວັດເປັນຕົ້ນ ປາບຶກ ປາຝາໄລ (ປະເພດຫວງຫ້າມບັນຊີ I) ປາເຄິງ ປາເອີນຂາວ ປານາງແດງ (ປະເພດຄຸ້ມຄອງບັນຊີທີ II) ປາແຂ້ຄວາຍ ປາວາໜ້ານໍ (ປະເພດທົ່ວໄປບັນຊີ III) ສໍາລັບກິດຈະກຳສ້າງວັງສະຫງວນແຂວງບໍລິຄໍາໄຊ ມີ 9 ບ້ານເປົ້າໝາຍ 8 ວັງ ໄດ້ສໍາເລັດການກໍານົດສະຖານທີ່ສ້າງວັງສະຫງວນ ຈັດຕັ້ງລະບຽບການຄຸ້ມຄອງ ຄັດເລືອກ ໜ່ວຍງານຮັບຜິດຊອບຂັ້ນບ້ານ 4 ບ້ານໃນຈໍານວນ 9 ບ້ານຢູ່ໃນ 3 ເມືອງ ສ່ວນແຂວງຄໍາມ່ວນມີ 10 ບ້ານເປົ້າໝາຍ 9 ວັງສະຫງວນ ໄດ້ສໍາເລັດກໍານົດສະຖານທີ່ສ້າງສະຫງວນ ຈັດຕັ້ງລະບຽບການ ຄຸ້ມຄອງ ຄັດເລືອກໜ່ວຍງານຮັບຜິດຊອບຂັ້ນບ້ານ 3 ບ້ານໃນຈໍານວນ 10 ບ້ານຂອງ 3 ເມືອງ.

ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຕົວຈິງໄດ້ມີການປ່ຽນແປງເຂດສ້າງວັງສະຫງວນ ເນື່ອງ ຈາກພື້ນທີ່ບ້ານທີ່ເລືອກບໍ່ເໝາະສົມໃນການສ້າງເຂດສະຫງວນປາ ແລະ ສັດນໍ້າອື່ນໆ ການເປັນ ເອກະພາບຕົກລົງເຫັນດີປ່ຽນຈາກອີກການຈັດຕັ້ງທຸກຂັ້ນພື້ນຖານຂອງບ້ານ ອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຫ້ອງການກະສິກໍາເມືອງ ຂະແໜງການລ້ຽງສັດ-ການປະມົງ ແລະ ພະແນກການທີ່ເຫັນພ້ອມໃນການ ປ່ຽນບ້ານທີ່ເໝາະສົມແທນຄື: ແຂວງບໍລິຄໍາໄຊ ບ້ານປາກຊັນປ່ຽນແທນບ້ານນໍ້າທຽງບ ບ້ານຊອດປ່ຽນ ແທນບ້ານປາກກະດິງເໜືອ ແລະ ບ້ານທ່າກະຖິ່ນ ປ່ຽນແທນບ້ານປາກກະດິງໃຕ້ ແຂວງຄໍາມ່ວນ ບ້ານຫ້ວຍລີ້ ປ່ຽນແທນບ້ານມ່ວງສຸມ ບ້ານຈອມແຈ້ງປ່ຽນແທນບ້ານປາກເປັງ ແລະ ບ້ານຫີນລາດ ປ່ຽນແທນ ບ້ານແມ້ງ.

ສໍາລັບທິດທາງ 6 ເດືອນຕໍ່ໜ້າໂຄງການຈະສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາກິດຈະກຳທີ່ຍັງບໍ່ທັນສໍາ ເລັດ ພ້ອມທັງກໍານົດສະຖານທີ່ສ້າງວັງສະຫງວນ ຮ່າງລະບຽບຄັດເລືອກຄະນະກຳມະການ ຈັດຕັ້ງ ໜ່ວຍງານຮັບຜິດຊອບ ທົບທວນ-ຜ່ານກິດລະບຽບຂັ້ນບ້ານ ກຸ່ມ ແລະ ເມືອງ ເພື່ອຮອງຮັບເອົາກິດ ລະບຽບຂອງບ້ານເປົ້າໝາຍຄື:ແຂວງບໍລິຄໍາໄຊມີ ບ້ານທ່າໂພນສັນ ທ່າພະບາດ ຜ່າໂປ່ງ ກ້ວຍອຸດົມ ແລະ ບ້ານປາກຊັນ ແຂວງຄໍາມ່ວນມີ ບ້ານດອນຊຽວໃຕ້ ບຶງສານທ່າ ກຸດຈັບ ຫ້ວຍນາງລີ້ ປູງເໜືອ ແລະ ບ້ານຫີນລາດ ແລະ ອື່ນໆ.